
  1الملحق   

 التعديلات المقترحة 

  رقم المادة النص الأصلي التعديلات المقترحة 

لا يجوز في أي اجتماع  ممجس  ادااة  امتوااااااااااااااو ا   س    10.1
مم يكن   أي مقترح بعساااات معت مقترح ام  و  لاجتمع  مار مع

  ا أ ضاااااعت اممجس  اممناااااعةتمن في الاجتمع   ي اااااتوفي 
 امموعب امقعنوني.

 

الأساااااااااعساااااااااي  ي اااااااااتوف  اممواااااااااعب لأغراض هذا اممظعم    10,2
امقعنوني لأي من اجتمع عت اممجس  بحضااااااااوة الأغس     
امب اا    من أ ضااعت اممجس  أ  من يم سنم من أ ضااعت  

 اممجس  ام  لات.

 
لأغراض هذا اممظعم الأساااااااااعساااااااااي  ي اااااااااتوف  اممواااااااااعب   10,3

امقاعنوني لأي من اجتماع اعت اممجس  بحضااااااااااااااوة الأغس  ا   
من يم سنم من أ ضااااعت امب اااا    من أ ضااااعت اممجس  أ  

 اممجس  ام  لات.

لا يجوز امتواااو    س  أي مقترح في اجتمع عت أ ضاااعت   (1)
امقاااااعنوني من   امموااااااااااااااااااعب  احقص  بعااااا   إلا  ادااة   مجس  
الأ ضااااااااعت    ن اااااااات م  من  مع مقترح ام  و  معق  اجتمع   

 مار.
 

يجوز اح ي  امموااعب امقعنوني لاجتمع عت أ ضااعت مجس    (2)
بموجب قراة صااااااااعاة  ن أ ضااااااااعت  ادااة  من  ق  لآار  

مجس  ادااة   بناااااااااااااارب ألا يقان امموااااااااااااااعب امقاعنوني  ن  
 ضاااو ن    كول اممواااعب امقعنوني  ضاااو ن محمن اح ي   

   ا غمر  مع.

 

(10اممعا  )  1.  

 

 بأكمسنع (11)  إمغعت اممعا 

ام  ص هااذا اممااعا   ماا مااع يكول إجمااعمي  اا ا أ ضاااااااااااااااعت  (1)
امموااعب امقعنوني  مجس  ادااة  في اموق  امحعمي أقن من 

 اممخوص لاجتمع عت أ ضعت مجس  ادااة .

(11معا  )ام  2.  
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في حاااعمااا   جوا  ضااااااااااااااو مجس  إااة   احااا  فق   يجوز   (2)
معضاااااااااااااو مجس  ادااة  هذا اعممن أ ضاااااااااااااعت مجس  إااة  
باعمقاا ة اميااعفي متيو ن اممواااااااااااااااعب امقااعنوني أ  اما  و  إم  

 انعقعا اجتمع  جمع    موم   مسق عم بذمع.
 

 —ضو مجس  إااة   اح  في حعم   جوا أك ر من   (3)
 

يجوز  ق  اجتمع  لأ ضااااااااااعت مجس  ادااة   إ ا ام   ( أ ) 
ام  و  إم ه  فقًع مسمظعم الأسااعسااي   ااعةع و ه  ضااوال  
 س  الأقن  بن ف اعممن أ ضاااااعت مجس  إااة  بعمق ة 
اميعفي متيو ن اممواااااااااااعب امقعنوني أ  ام  و  إم   ق  

 اجتمع  جمع    موم   مسق عم بذمع    
 

لأ ضااااااااااااااعت مجس    اما  و  إم   قا  اجتماع  في حاعما    (ب)
ادااة   مم يحضااار ساااوم  ضاااو مجس  إااة   اح  في 
امتعة خ  اموق  اممح اين مسمنااااعةت  و ه  يجوز معضااااو  
مجس  ادااة  هذا اعممن أ ضااااااااااااعت مجس  إااة  بعمق ة 
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امياعفي متيو ن امموااااااااااااااعب امقاعنوني أ  اما  و  إم   قا  
 اجتمع  جمع    موم   مسق عم بذمع.

يجوز لأ ضاااااااااعت مجس  ادااة  انتخعب  ضاااااااااو اممجس    11.1
 ممرأس اجتمع عانم أ  است  امه من  ق  لآار.

 

يجوز لأ ضااااااااعت مجس  ادااة  انتخعب  ضااااااااو مار نع بًع    11,2
حاااااع    اااااعب   ادااة  في  اجتماااااع اااااعت مجس   ممرأس  مسر    

 امر    ا  است  امه من  ق  لآار.

ادااة  اعممن  ضااااو من بممنم مر عساااا  يجوز لأ ضااااعت مجس   
 الاجتمع عت.

 

( 12,1اممعا  )  2.  

لا يم  ص  مع إ ا تعل ة    الاجتمع  أ  امعضاااااااااااااو الآار امذي  بأكمسنع ( 14,2إمغعت اممعا  )
يتوم  ة عساا  الاجتمع    فقًع مسمظعم الأسااعسااي  لا ينحت ااب  اامن  

امقعنوني أ   اممناااعةتمن في  مس   ااخع  امقراة لأغراض اممواااعب 
 امتوو  .

( 14,2اممعا  )  3.  

 المدة
 

يتم انتخااعب أ ضاااااااااااااااعت اممجس  تاان     سااااااااااااااموات في  20.1
 امجمع   امعموم  .

  

لا يوجاا  حاا  أقواااااااااااااا  معاا ا اممرات امتي يتم فمنااع إ ااعا     20,2

 إنهاء تعيين أعضاء مجلس الإدارة
 

  يجاب أل يتقاع ا   امجمع ا  امعموم ا  ام اااااااااااااامو ا  الأ م   في (1)
 جم ع أ ضعت مجس  ادااة  من ممعص نم.

 
  في تن جمع    موم   سااااااااامو   لاحق   فال أي أ ضاااااااااعت (2)

(21اممعا  )  4.  
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 انتخعب أي  ضو مجس  مسنرت .

 

 —مجس  إااة 
 

ادااة  مماذ مار   مجس اعمممنم من ق ان أ ضااااااااااااااعت  ام ( أ ) 
 جمع    موم   سمو    أ  

اجتماااع اااعت  اعمممنم أ  إ اااعا  اعمممنم في أحااا   مم يتم   (ب)
 امجمع   امعموم   ام مو   ام عبق  

 
يجاااااااااااب أل يتقع ااااااااااا  ا مااااااااااان مموااااااااااا نم   جاااااااااااوز منااااااااااام  ااااااااااارض  

 إ عا  اعمممنم من جعنب الأ ضعت. 
 

يجوز لأ ضعت اممجس  أل يتوموا اق يم أي  ا معت  22.1
 يقرة أ ضعت اممجس  اق يمنع موعمح امنرت . 

 
يحص لأ ضعت اممجس  اقع ي اممكعفأ  امتي يح اهع   22.2

 امم عهممن نظمر مع يسي:
 

ا معانم اممق م  إم  امنرت  بوفتنم أ ضعت بعممجس     ( أ)
   

 أي  ا م  أارم يتعن  ل بتق يمنع إم  امنرت .   ( ب )

يجوز لأ ضااااااااعت مجس  ادااة  الا اااااااا    بأي ا معت  (1)
  يقرةا أ ضاااااااعت مجس مواااااااعمح امنااااااارت   س  اممحو امذي  

 ادااة . 
 

يحص لأ ضااااعت مجس  ادااة  امحوااااو   س  الأجر امذي  (2)
 —يح اا أ ضعت مجس  ادااة    مع

 
مسناارت  تأ ضااعت مجس  ا معانم امتي يؤا ننع مقعبن    ( أ)

 إااة    

  .5 اممعا  (22) 
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 يجوز أل اتخذ مكعفأ   ضو اممجس  اا  22.3
 

 أي  كن    )أ( 
انتمن  س  أي  ارامبعت اتعسص ب فع مععش أ  ب   أ    )ب( 

هب  أ  أي  ممعفع امنأ  م  ح     فع  أ  مرض أ  
  جز مذمع امعضو.

 
ان تحص مكعفأ   مع مم يقرة امم عهمول ا ف  مع    22.4

 أ ضعت اممجس   س  أسعس يومي.

 

  مقعبن أي ا م  أارم يق موننع مسنرت . ( ب )
 
همًع بعممظعم الأساااااااااعساااااااااي  يجوز لأجوة أ ضاااااااااعت مجس   ة  (3)

 —ادااة  أل
 ايول بأي  كنٍ أ  صوة     ( أ)

 
اتضاااااااااااااامن أي ارامباعت و ماع يتعسص با فع اممعاعش أ    ( ب )

امع  ات أ  ادكرام عت أ  أي اساااااااااااااتحقعقعت أارم  
اممرض أ  امعجز و ماع يتعسص  ااعصااااااااااااااا  باعموفاع  أ   

 دااة .بأ ضعت مجس  ا
 

مااع مم يقرة أ ضاااااااااااااااعت مجس  ادااة  ا ف  مااع  اتراكم   (4)
أجوة أ ضاااااااعت مجس  ادااة   اوااااااابح م اااااااتحق  من يوم  

 لآار.
 
مع مم يقرة أ ضاااعت مجس  ادااة  ا ف  مع  لا يخضااع   (5)

أ ضاااااعت مجس  ادااة  مسم اااااعتم  أمعم امنااااارت  بناااااأل أي 
أجوة يتقع اااااااااااوننع بع تبعةهم أ ضاااااااااااعتً بمجس  ادااة  أ   
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م ااؤ ممن أ  مويفمن مار ن في  اارتعت اعبع  مسناارت  أ   
 أي ت عل مؤس ي مار يكول مسنرت  موسح  و ه.

 :امذي تعمتعمي  ( 27,1إ عف  بم  )

يجوز لأ ضاااااااااااااااااعت اممجس  اماااا  و  لانعقااااعا امجمع اااا  امعموم اااا  
 ه في نظعم امنرتعت. مسنرت   أ  تمع يمص  س

(28اممعا  )   6.  

 :امذي تعمتعمي  ( 29,1إ عف  بم  )

بع  اد  ل  ن ا و  امجمع   امعموم   مسحضوة  يتحقص 
امعموم   بحضوة ا خعص يم سول اغس     نوعب انعقعا امجمع   

 أسنم امنرت  سوات )بنخوصنم أ  بموجب  تعم (.

(30اممعا  )   7.  

 اللغة
في حعم   جوا أي اات ف بمن امم ختمن ادنجسمز    امعرب   في  

 هذا اممواا  ا وا امم خ  ادنجسمز  . 

(85اممعا  )   8.  
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ARTICLE NO. 

 

 

ORIGINAL TEXT 

 

PROPOSED AMENDMENTS 

1.  Article (10) (1) At a directors’ meeting, unless a quorum is participating, no proposal is to be 

voted on, except a proposal to call another meeting. 

 

(2) The quorum for directors’ meetings may be fixed from time to time by a 

decision of the directors, but it must never be less than two, and unless 

otherwise fixed it is two. 

 

10.1 At a directors’ meeting, unless a quorum is participating, no proposal 

is to be voted on, except a proposal to call another meeting. 

 

10.2 For the purposes of this article, a quorum shall exist at any board 

meeting if a simple majority of the directors are present at the meeting 

or are represented by an alternate director. 

 

10.3 A directors’ meeting may take place, if it is called in accordance with 

the articles. 

 

2.  Article (11) (1) This article applies where the total number of directors for the time being is 

less than the quorum for directors’ meetings. 

 

(2) If there is only one director, that director may appoint sufficient directors 

to make up a quorum or call a general meeting to do so. 

 

(3) If there is more than one director— 

 

(a) a directors’ meeting may take place, if it is called in accordance with 

the articles and at least two directors participate in it, with a view to 

appointing sufficient directors to make up a quorum or calling a general 

meeting to do so, and 

 

(b) if a directors’ meeting is called but only one director attends at the 

appointed date and time to participate in it, that director may 

appoint sufficient directors to make up a quorum or call a general 

meeting to do so. 

 

Deletion of Article (11) in its entirety.  

 

3.  Article (12.1) The directors may appoint a director to chair their meetings. 

 

11.1 The directors may elect or replace a chairman from time to time. The 

chairman shall be one of the directors and shall chair board meetings. 

 

11.2 The directors may elect or replace a deputy chairman from time to 

time. The deputy chairman shall chair directors’ meetings in the 

chairman’s absence. 
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4.  Article (14.2) But this does not apply if, in accordance with the articles, the chairman or other director 

is not to be counted as participating in the decision-making process for quorum or 

voting purposes. 

 

Deletion of Article (14.2) in its entirety.  

5.  Article (21) Retirement of directors by rotation 

 

(1) At the first annual general meeting all the directors must retire from office. 

 

(2) At every subsequent annual general meeting any directors— 

 

(a) who have been appointed by the directors since the last annual general 

meeting, or 

 

(b) who were not appointed or reappointed at one of the preceding two 

annual general meetings, 

 

must retire from office and may offer themselves for reappointment by the 

members. 

 

Term 

 

20.1 The directors shall be elected at every third annual general meeting 

of the company. 

 

20.2 There shall not be any limit on the number of times any particular 

director may be re-elected as a director of the company. 

6.  Article (22) (1) Directors may undertake any services for the company that the directors 

decide.  

 

(2) Directors are entitled to such remuneration as the directors determine— 

 

(a) for their services to the company as directors, and 

 

(b) for any other service which they undertake for the company.  

 

(3) Subject to the articles, a director’s remuneration may— 

 

(a) take any form, and 

 

(b) include any arrangements in connection with the payment of a 

pension, allowance or gratuity, or any death, sickness or disability 

benefits, to or in respect of that director. 

 

(4) Unless the directors decide otherwise, directors’ remuneration accrues from 

day to day. 

 

22.1 Directors may undertake any services for the company that the 

directors decide.  

 

22.2 Directors are entitled to such remuneration as the members 

determine— 

 

(a) for their services to the company as directors, and 

 

(b) for any other service which they undertake for the company. 

  

22.3 A director’s remuneration may— 

 

(a) take any form, and 

 

(b) include any arrangements in connection with the payment of 

a pension, allowance or gratuity, or any death, sickness or 

disability benefits, to or in respect of that director. 

 

22.4 Unless the members decide otherwise, directors’ remuneration 

accrues from day to day. 
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(5) Unless the directors decide otherwise, directors are not accountable to the 

company for any remuneration which they receive as directors or other 

officers or employees of the company’s subsidiaries or of any other body 

corporate in which the company is interested. 

 

7.  Article (28)  Addition of Article (27.1), which reads as follows:  

 

A general meeting of the company may be  called by the directors and as 

otherwise prescribed in the Companies Regulations. 

 

8.  Article (30)  Addition of Article (29.1), which reads as follows:  

 

Subject to due notice of a general meeting being given, a quorum shall exist 

at any general meeting of the company if members holding at least a simple 

majority of the aggregate number of voting rights attaching to the entire issued 

share capital of the company are present (in person or by proxy). 

 

9.  Article (85)  Language 

 

In the event of any discrepancy between the English and the Arabic version 

of these articles, the English version shall prevail. 

 


